# May 2, 1949 Ciphered Telegram from Shtykov

#### Citation:

"Ciphered Telegram from Shtykov", May 2, 1949, Wilson Center Digital Archive, Archive of the President of the Russian Federation, List III, pages 41-44. Translated by Kathryn Weathersby. https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/118662

## **Summary:**

Soviet Ambassador to North Korea Shtykov reports that South Korean forces were being expanded with US assistance and that the government of President Syngman Rhee was taking steps to increase the combat readiness of its army.

### **Credits:**

This document was made possible with support from Leon Levy Foundation

## **Original Language:**

Russian

#### **Contents:**

Original Scan Translation - English N29,III

Шифртелеграмма

Cipore cenperna



AHRAHTXII

Сообщаю результаты организованной мною проверки данных о подготовке вывода амеряканских войск и подготовке южно-корейской армии к наступлению на Северную Корею, которые указаны в Вашей телеграмме. Эти данные были получены департаментом политбезопасности министерства внутренних дел, который занимается разведкой по югу. Однако, эти данные, полученные корейской разведкой в первых числах апреля, не были доложены ни начальнику управления контрразведки, являющемуся заместителем министра, ни министру внутренних дел, а следовательно они не были доложены и корейскому правительству.

Начальником департамента политбезопасности полученные шотериалы были переданы нашей военной разведке, через которую, повидимому, были получены и Вами.

Поскольку эти данные не были доложены ни министру внутренних дел, ни премьер-министру Ким Ир Сену, ни нашему советнику при министерстве внутреньих дел, о них не был информирован и я.

2.

17A

Считаю подобные факты недопустимыми, принимою меры к их устранению и наведению должного порядка.

По агентурным данным и сообщению радло Сеула, в настоящее время активно ведутся переговоры между американскими и 
южно-корейскими властями о выводе американских войск из Южной 
корем. В этих переговорах участвует и комиссия ООН, что видно 
из заявления Еи Син Мана 16 апреля, который сказал: "...Представители правительства Корейской республики и правительства 
США ведут в настоящее время переговоры о выводе американских 
войск из Кореи. Комиссия ООН по Корее поставлена об этом в 
известность. Консультация с ней окажет большую помощь в этих 
переговорах".

По заявлению американского посла Мучио 19 апреля переговоры "будут закончены в течение нескольких месяцев". Установление точного срока вывода американских войск, по заявлению ли Син Мана от 19 апреля "будет зависеть от того, сколько времени потребуется для подготовки армии Корейской республики".

Жинистр государственной обороны юзно-корейского правительства заявил корреспондентам, что на юге "имеется достаточное-колписство войск, так что после вывода американских войск в стране можно навести порядок и, кроме того, если Северная Корея нападет на юг, то армия государственной обороны не только может отстоять себя, но сможет нанести и чузствительный удар."

- 3KB 1/2

В связи с планами вооруженного вторжения на север южнокорейские власти увеличивают численность "армии национальной обороны". По агентурным данным, с 53600 человек на первое января сего года она возросла до 70000 человек на конец первого квартала.

Особое внимание уделяется при этом техническим, механизированным и специальным войскам, которые выросля в 2-4 раза.

Были приняты меры к очищению армии от "неблагонадежных" солдат и офицеров. Воинские части пополняются за счет реакцлонно-настросиной молодежи. Американцы передают "армии национальной обороны" значительное количество разного оружия и амуниции. Ежно-корейские власти принимают меры для получения оружия в божее широких масштабах. В этом главная цель миссии чо
Бион Ока в Вашингтоне.

Пяно-корейские власти сконцентрировали большое количество войск в районах, прилегающих к 38 параллели.

По полученным данным, общее количество войск находящихся вдесь равно 41000 человек. Особое внимание южно-корейские власти уделяют пхеньянскому направлению.

По сообщению одного командира батальона южно-корейской армии, связанного с разведкой севера, на этом направлении численность войск будет доведена до 30000 человек. Разработаны
планы операций против севера, которые в первой бригаде уже
доведены до командиров батальонов. Активные действия якобы пре-

ŊΫ́

10

łR

BC

 $\Xi N$ 

3 E

OH OE

ЦИ.

44

4

экв.М.

полагаются в июне месяце. В связи с этими планами южно-корей-/ские власти принимают решительные меры для подавления восстаний на юге и полного разгрома демократического движения.

Агентура юга создает на севере в каждой провинции диверсионные и повстанческие группы, перед которыми ставятся задачи вербовки новых членов групп, шпионажа и разработки планов восстаний. В случае начала военных действий они должны осуществлять диверсии, террор и организовать восстание. Эти группы получают с юга гранаты, пистелеты и по показаниям арестованных, в мае должны получить дополнительное оружие. Такие группы раскрыты в Пженьяне - две, в Кайсю - одна и в Сингисю одна.

По всем этим вопросам я имел встречи с Ким Ир Сеном и Пак Хен Тном и условился о проведении предварительных необходимых мероприятий.

Приняты меры по повышению бдительности, укреплению и усилению армии и полиции Кореи.

BIB HOS

CTE

2/У-49 г. П Т Н К О В

Ciphered Telegram Strictly Secret

#### From Pyongyang

I report the results of the investigation I have organized of the information about the preparation for the withdrawal of American troops and the preparations of the South Korean army for an attack on North Korea, which were pointed out in your telegram. This information was received by the department of political security of the Ministry of Internal Affairs, which is occupied with intelligence gathering in the South. However, this information, which was received by Korean intelligence at the beginning of April was not reported either to the chief of counterintelligence, who is the deputy minister, or to the minister of internal affairs, and consequently was not sent to the Korean government.

The materials received were transferred by the chief of the department of political security to our military intelligence, through which, apparently, they were also received by you.

Since this information was not reported either to the minister of internal affairs or to Prime Minister Kim Il Sung, or to our adviser at the ministry of internal affairs, I was also not informed of it.

I consider such facts intolerable, I am taking measures toward their elimination and toward putting things in the necessary order.

According to the information of our agents and the broadcasts of Seoul Radio, at the present time American and South Korean authorities are conducting negotiations about the withdrawal of American troops from South Korea. The UN Commission is also participating in these talks, which is obvious from Rhee Syngman's statement of 16 April, which stated: "...Representatives of the government of the Korean Republic and the government of the USA are presently conducting negotiations about the withdrawal of American troops from Korea. The UN Commission on Korea has been informed of this. Consultation with it will be a big help in these negotiations."

According to the statement of American ambassador Muccio on 19 April, the negotiations "will be concluded in the course of several months." The establishment of a precise time period for the withdrawal of American troops, according to Rhee Syngman's statement of 19 April, "will depend on how much time is needed to prepare the army of the Korean Republic."

The minister of national defense of the South Korean government stated to correspondents that the South "has a sufficient number of troops to maintain order in the country after the withdrawal of American troops and, moreover, if North Korea attacks the South, the Army of National Defense not only can withstand it, but can also inflict a perceptible blow."

In connection with plans for a military intrusion into the North, South Korean authorities are increasing the size of the "Army of National Defense." According to the reports of our agents, the South Korean Army has increased from 53,600 soldiers as of 1 January 1949, to 70,000 as of the end of the first quarter [of the year].

Special attention is paid to the technical, mechanical and special troops, which have grown by 2-4 times. Measures have been taken to purge the army of 'unreliable' soldiers and officers. Military units are being reinforced by reactionary-minded youths. Americans are transferring to the South Koreans a significant quantity of

various types of weapons and ammunition. South Korean authorities are taking measures to receive weapons on a much larger scale. This is the main purpose of Cho Byung-ok's mission in Washington.

South Korean authorities have concentrated a large number of troops in areas adjoining the 38th parallel.

According to the information received, the total number of troops in this area has reached 41,000 persons. The South Korean authorities are paying special attention to the Pyongyang direction.

According to the report of the commander of a South Korean battalion, who is connected to the North's intelligence service, the number of troops in the Pyongyang direction will be increased to 30,000. The plans for the operation against the North have been worked out and in the first brigade they have already been passed to the battalion commanders. The actions are supposedly planned for the month of June. In connection with these plans the South Korean authorities are taking decisive measures to suppress uprisings in the South and to defeat completely the democratic movement.

Agents of the South have set up terrorist and subversive groups in every province in the North, which are ordered to recruit new members, conduct espionage, and draft plans for uprisings. In case military operations begin, they must carry out diversion, terror and organize an uprising. These groups receive grenades and guns from the South, and, as arrested persons confess, in May they will receive additional weapons. Such groups have been uncovered in Pyongyang (2), Haeju (1), and Sinuiju (1).

I had meetings with Kim II Sung and Pak Hon Yong regarding all these questions and agreed on carrying out the necessary preliminary measures.

Measures have been taken to raise vigilance and strengthen the army and police of North Korea.

2/V-49 SHTYKOV